
 

Aan de leden van de Raadscommissie Beheer van de Gemeente Haarlem 

 

Betreft: Informatienota luchtkwaliteitsbeleid, aan de orde bij de vergadering van 19-05-2016, 

Agendapunt 6  

Geachte commissieleden, 

Voor u ligt ter bespreking de informatienota luchtkwaliteit. Wijkraad Welgelegen heeft daar 

een aantal opmerkingen bij. 

Ruim 10 jaar geleden heeft de gemeente Haarlem een luchtkwaliteitsberekening uitgevoerd en 

de resultaten daarvan weergegeven in de gemeentelijke rapportage: Concept Beleidsplan 

Luchtkwaliteit (2005). Bij die meting werden in de wijk Welgelegen diverse “black spots” 

geconstateerd. Aanbevelingen in dat beleidsplan waren: minder auto’s, bevorderen van fietsen 

en OV, gemeentevoertuigen overgaan op gas of elektra, aanpassen van het wegennet (minder 

verkeer door woonstraten) en een haalbaarheidsonderzoek naar de Mariatunnel. Die 

rapportage ging overigens uit van het uitgevoerd zijn van de maatregelen die in het HVVP  

(2003) al waren aanbevolen.  

In Haarlem staat één RIVM meetpunt voor de luchtkwaliteit. Dat meetpunt staat op de 

Schipholweg, bij de Buitenrustbruggen. Dat staat niet voor niets op die plaats. Het is de 

drukste aan- en afvoerroute van Haarlem.  

Al het verkeer dat daar over de Buitenrustbruggen Haarlem in- en uitgaat, rijdt ook door de 

wijk Welgelegen. Hetzij over de zuidelijke ring (N205): Buitenrustlaan, Kamperlaan, 

Paviljoenslaan, en v.v., hetzij via de Rustenburgerlaan, Frederiksparkweg, Houtplein, en v.v.. 

Naast deze twee zeer drukke verkeersroutes, heeft de wijk ook te kampen met druk verkeer op 

de Van Eedenstraat, de Dreef, Tempeliersstraat en Raam- Gasthuis- en Kampersingel.  

In de nota wordt gesteld dat een groot aantal van de indertijd aanbevolen projecten is 

afgerond. Dat betreft voornamelijk projecten in Haarlem Noord en Oost. Helaas geldt dat niet 

voor de nijpende situatie in Welgelegen. De N205 dendert nog steeds dwars door de wijk, het 

aantal voertuigen is alleen maar toegenomen, door autonome groei, door de komst van een 

nieuwe woonwijk met circa 400 woningen en door b.v. het autoluw maken van de binnenstad. 

Daar komt binnenkort de afwaardering van de Amsterdamse Poort nog bij. De nijpende 

situatie op de N205 heeft ook tot gevolg dat verkeer “weggedrukt” wordt naar andere wegen 

in de wijk en er diverse sluiproutes zijn ontstaan. 

Het in 2005 aanbevolen haalbaarheidsonderzoek Mariatunnel is in 2015 uitgevoerd in de 

vorm van een regionale effectstudie. Tot op heden is hier verder niets mee gedaan behalve dat 

het waarschijnlijk ergens in de onderste lade is beland.  

De aanbeveling tot bevorderen van OV-gebruik heeft voor onze wijk zelfs een averechts 

effect: Per dag razen er zo’n 900 bussen over het traject Rustenburgerlaan, Frederiksparkweg, 



Houtplein, Tempeliersstraat. In de afgelopen jaren is niet alleen het aantal bussen door  

verhoging van de frequentie toegenomen, maar door het opgaan in het R-net rijden er veel 

meer oude, vieze dieselbussen op dit traject. 

Wijkraad Welgelegen maakt zich al jaren ernstig zorgen over de situatie met betrekking tot de 

leefbaarheid, luchtkwaliteit en verkeersveiligheid in onze wijk. Regelmatig worden wij 

benaderd door verontruste bewoners. Bij herhaling hebben wij bij de gemeente Haarlem 

aandacht gevraagd voor deze problematiek en aangedrongen op maatregelen zoals: 

Verminderen van het aantal bussen door de stad 

Uit de uitgebreide onderzoeken en rapportages t.b.v. de spaarnepassage (tunnel) van de 

Zuidtangent van een aantal jaren geleden kwam één aanbeveling die alom instemming kreeg: 

Het inrichten van een overstaphalte op de Schipholweg, even vóór de Buitenrustbruggen. Van 

daaraf zouden passagiers van diverse regiolijnen kunnen overstappen op de Zuidtangent en 

één van de (gehandhaafde) buslijnen die via het Houtplein naar het station rijdt. De overige 

regiobussen kunnen dan b.v. via de Europaweg en de Boerhavelaan weer terug. Een maatregel 

die halvering van het aantal bussen door onze woonwijk tot gevolg zal hebben.  

Aanbeveling HVVP 2003 

Het inrichten van de Rustenburgerlaan als “30 km/uur straat met bus”. In het aangepaste 

HVVP van 2010 staat dit nog steeds als aanbeveling maar is helaas nog niet gerealiseerd. 

Deze herinrichtingswerkzaamheden zouden goed en efficient gecombineerd kunnen worden 

met de aanstaande restauratie van de Buitenrustbruggen, waardoor het verkeer toch omgeleid 

moet worden.  

Verkeersintensiteit-beperkende maatregelen  

Voor het terugdringen van sluiproutes hebben wij bij herhaling erop aangedrongen om op het 

Houtplein een zgn. “knip” te leggen, zoals is voorgesteld in het Herinrichtingsplan 

Houtplein/Dreef. D.w.z. linksafslaan vanaf het Houtplein naar de Frederiksparkweg 

onmogelijk maken. Naar de mening van diverse verkeersdeskundigen die betrokken waren bij 

de opstelling van het Herinrichtingsplan Houtplein zou deze knip een grote invloed hebben op 

de afname van de verkeersintensiteit door onze wijk en eenvoudig uitvoerbaar zijn. 

Wij willen u dan ook verzoeken deze maatregelen toe te voegen aan de bestaande lijst uit het 

NSL en aandringen op spoedige uitvoering ervan.  

Wijkraad Welgelegen 

19-05-2016 


